
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2025-02-07 09:15:58

Tranzactia de vânzare a Telekom Mobile catre Vodafone si Digi, cu sanse mari sa

fie aprobata în primul semestru (Chiritoiu)

Decizia mare în acest an, din punct de  vedere al concentrarilor economice, va fi legata de disparitia

Telekom,  iar operatiunea are sanse mari sa fie aprobata undeva în primul  semestru, însa trebuie sa vedem

ce conditii le impunem celor doi  cumparatori ale activelor operatorului german - Vodafone si Digi -  legate

de gradul de acoperire si de calitatea semnalului, a declarat,  joi, presedintele Consiliului Concurentei,

Bogdan Chiritoiu.

"Din punct de vedere al concentrarilor economice, decizia mare în acest  an va fi legata de disparitia Telekom.

Deci, Telekom, care a cumparat  vechiul Romtelecom, vrea sa iasa din România. Ştiti ca încearca de doi  ani sa

iasa. Au venit la a treia încercare cu cumparatorii Vodafone si  Digi. Aceasta operatiune are sanse mari sa fie

aprobata, dar trebuie sa  vedem cum o aprobam. Adica, modul în care se împart activele lui Telekom  între Digi si

Vodafone, respectiv spectrul, retele, clienti. Asta  discuta ei în momentul de fata cu echipa noastra, cum se gândesc

sa faca  aceasta împartire", a spus Chiritoiu.

El a precizat ca interesul autoritatii este mentinerea concurentei pe  piata, dar si a calitatii bune a serviciilor care

exista în acest  moment.

"Pe noi ce ne intereseaza? Sa nu devina niciunul dintre ei, nici  Vodafone, nici Digi, excesiv de puternic, ca sa aiba

influenta prea  puternica în piata. În acelasi timp, acceptam ca liderul de piata e  Orange si vrem sa existe

concurenta, deci vrem ca Digi si Vodafone sa  fie suficient de puternici cât sa concureze cu Orange-ul. Deci, vrem

sa  fie puternici - nu vrem sa fie nici prea puternici - si trebuie sa vedem  ce conditii le impunem. Lucrurile pe care

le discutam sunt legate de  gradul lor de acoperire si de calitatea semnalului. Deci, România are  servicii bune si

ieftine în momentul de fata pe piata de telecom, asta e  una din povestile noastre de succes si vrem sa o pastram

asa", a  transmis seful Consiliului Concurentei.

Potrivit acestuia, ideal ar fi fost sa existe patru jucatori pe piata de telecom, însa "ne resemnam".

"Într-o lume ideala, am fi vrut sa fie patru jucatori. Bun, nu se poate  sa ramâna patru. Dupa doi ani de încercari ne

resemnam, ajungem la trei  jucatori, dar important, repet, e sa ramâna concurenta în piata, ca sa  vedem în

continuare preturi scazute. Şi vrem sa vedem o calitate buna a  semnalului, inclusiv dezvoltarea serviciilor 5G pe

masura ce ele sunt  necesare economic. Deci, asta o sa discutam cu ei: ce se întâmpla cu  preturile si cât de cât de

buna va fi acoperirea si cât de buna va fi  calitatea calitatea semnalului, cât de buna va fi viteza de descarcare.  De

asemenea, vrem sa ramâna posibilitatea, fie ea si teoretica, pentru  intrarea altor jucatori pe piata. Prevederi privind

MVNO-urile (Mobile  Virtual Network Operator, operator de telefonie mobila care nu detine o  infrastructura

proprie de retea - n. r.) exista la licitatia de 4G.  Multe MVNO-uri n-am avut în România. Pe de alta parte, preturile

noastre  sunt atât de mici, încât nu e atractiv sa intre, dar important e sa  existe posibilitatea teoretica. Importanta

este posibilitatea de intrare  a unora noi, ca sa tina o presiune pe preturi. Desigur, Telekom de doi  ani ne spune ca

se grabeste, ca vrea sa încheie operatiunea foarte  repede. Dupa doi ani de de graba, acum, desigur, n-as vrea sa

terminam  foarte repede, pâna în Paste. Undeva în primul semestru o sa terminam.  Acum, daca reusim pâna la

Paste, cum si-ar dori ei, nu putem garanta", a  adaugat acesta.
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